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Portfelio ǎǳŘŤǘƛǎ нлм4m. ƭŀǇƪǊƛőƛƻ 23d. 
 

Pozicija Kiekis Kaina, EUR Vertė, EUR Vertės pokytis** Dalis portfelyje 

APG1L 367 2.66 976.22 +5.98% 17,67% 
GRG1L 498 0.84 418.32 +28.86% 7,57% 
OLF1R 92 6.81 626.52 -3.70% 11,34% 
LNA1L 700 0.68 476.00 -3.41% 8,61% 
VLP1L 250 1.85 462.5 +20.13% 8,37% 
CTS1L 300 1.700 510.00 -2.30% 9,23% 
TAL1T 300 0.65 195.00 -32.39% 3,53% 
RESI 30 15.85 475.50 -20.28% 8,60% 

FBEOS* 14.4834 35.44 513.29 +2.59% 9,29% 

Grynieji pinigai ir ekvivalentai 850.84 +19.06% 15,40% 

  Iš viso: 5526.15 +1.63% 100.00% 

* „Finasta“ Besivystančios Europos obligacijų subfondas 
** Lyginant su 2013 lapkričio 23d. 
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CƻƴŘƻ ǾƛŜƴŜǘƻ ǾŜǊǘŤ ƛǊ ƭȅƎƛƴŀƳŀǎƛǎ ƛƴŘŜƪǎŀǎ ό2013-11-22 =100%) 
 

 
 

Lyginamojo indekso (Benchmark) sudėtis per ataskaitinį laikotarpį pasikeitė. Dabartinė Benchmark sudėtis 
55%(75%) - OMXBBGI, 5% - 3 mėn. VILIBOR, 20% - AB “Finasta” besivystančios Europos obligacijų subfondo lyginamasis  
indeksas (0,5 * JP Morgan Euro Emerging Markets Bond Index Diversified Europe (JP Morgan Euro EMBI Diversified  
Europe) + 0,4 * JP Morgan Corporate Emerging Markets Bond Index Broad Europe (CEMBI Broad Europe) + 0,1 *  
VILIBOR 1 Month), 20% - DWG/S&P SmallCap 600 Index. 
  SIF vieneto vertė ataskaitinio laikotarpio pradžioje (2013-11-23) lenkė lyginamąjį indeksą 0.00%, o 
laikotarpio pabaigoje (2014-11-23) SIF vieneto vertė lenkė lyginamąjį indeksą 4.81%. 
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Į portfelį įeinančių pozicijų apžvalga: 

 
 
AB “Apranga” 

 

Lapkričio mėnesį „Apranga“ valdybos pirmininkas Darius Mockus per susijusią bendrovę „Minvista“ įsigijo „Aprangos“ 

įmonės akcijų už 283 658 eurų.  

2014.11.03 „Aprangos” grupės apyvarta 2014 m. spalio mėnesį 

„Aprangos“ grupės tinklo mažmeninė prekių apyvarta (su PVM) 2014 m. spalio mėnesį sudarė 62,0 mln. litų (18,0 mln. 

eurų) ir buvo 14,1% didesnė nei 2013 m. spalio mėnesio apyvarta. 

2014 m. sausio – spalio mėnesiais „Aprangos“ grupės tinklo mažmeninė prekių apyvarta (su PVM) sudarė 518,0 mln. litų 

(150,0 mln. eurų), arba 9,2% daugiau nei 2013 metų atitinkamu laikotarpiu. 

„Aprangos“ grupės tinklo apyvarta 2014 m. sausio-spalio mėnesiais, lyginant su atitinkamu 2013 metų laikotarpiu, 

Lietuvoje padidėjo 4,7%, Latvijoje 15,0%, o Estijoje 20,6%. 

Dabartiniu metu „Aprangos“ grupė Baltijos šalyse valdo 160 parduotuvių tinklą, kurių plotas sudaro 73,2 tūkst. kv. m.. 

Lyginant su tuo pačiu praeitų metų laikotarpiu parduotuvių plotas išaugo 5,2%. 
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Metinė AB „Apranga“ apžvalga. 

 

Per 8-osios valdybos kadencijos metus APB „Apranga“ portfeliui atnešė +5,98% uždarbio.  

 

Kaip matome, sausio mėnesį „Apranga“ smarkiai pašoko į viršų kartu su visa rinka. Vėliau sekė atsitraukimas. Visų pirma, 

vasario mėnesį „Apranga“ Group paskelbė metinius veiklos rezultatus. Lyginant su 2012m. įmonės apyvarta išaugo 

10,3%, o pelnas paaugo 3,2%. Tai sulaukė neigiamos reakcijos rinkoje, nes pelnas neaugo taip sparčiai kaip apyvarta. 

Antra kritimo priežastis- neramumais Ukrainoje, kurie paveikė visą Baltijos rinką. Kadangi šalutiniai įvykiai tiesiogiai 

nepaveikė įmonės, kovo pabaigoje situacija normalizavosi.  

Nors finansiniai rodikliai ir geri tačiau pasirodo neigiami ženklai. 9 mėnesių ataskaitoje pajamos paaugo 7,8%, pelnas 

padidėjo 1,8% lyginant su 2013 metų 9 mėnesių ataskaita. Stebint ketvirtinius duomenis pardavimų savikaina bei 

bendrosios ir administracinės sąnaudos paaugo kiek sparčiau nei pajamos, tad natūraliai EBITDA pelno augimas buvo 

mažesnis už pajamų, na o dėl tos pačios priežasties kiek smuktelėjo grynasis pelnas. Kadangi grupės pajamos paaugo, na 

o pelnai paaugo arba lėčiau arba kiek sumažėjo, tad nenuostabu, jog smuktelėjo pelningumai. EBITDA pelningumas per 

minimą laikotarpį krito nuo 16,1 iki 15,5 procentų, o grynasis susitraukė nuo 10,7 iki 10,1 procento. 

Džiugina keletas teigiamų veiksnių apie „Aprangos“ įmonę. Visų pirma, atliekami vadovų sandoriai. Tiksliau tariant, 

„Aprangos“ valdybos pirmininkas Darius Mockus per susijusią bendrovę „Minvista“ kiekvieną mėnesį didina turimų 

akcijų skaičių pirkdamas įmonės akcijas dideliais kiekis. Tai, žinoma ,sąlygoja didesnę apyvartą rinkoje, o taip pat reiškia, 

jog vadovas tiki įmonės veikla ir perspektyvomis. Taip pat, „Aprangos“ grupė didina savo matomumą rinkoje 

atidarydama vis daugiau naujų parduotuvių ir pasiūlydama naujų prekės ženklų.  Per metus parduotuvių skaičius išaugo 

nuo 148 iki 160 parduotuvių, o veiklą pradėjo nauji prekiniai ženklai tokie kaip: „Burberry“, „Tommy Hilfiger“, „Weekend 

MaxMara“, „Armani Jeans“, „City“, „Massimo Dutti“. 

 

Ateinantiems 2015 metams „Apranga“ grupės vadovybė prognozuoja didesnę apyvartą, daugiau parduotuvių bei 

mažesnes investicijas. Visų pirma bus siekiama pasiekti 704 mln. Lt (204 mln. Eur) apyvartą (su PVM), o tai maždaug 10% 

daugiau, nei laukiama šių metų apyvarta. 2015 metais „Aprangos“ grupė planuoja atidaryti ar rekonstruoti 16–20 

parduotuvių. Taip pat ketinama investuoti apie 20 mln. Lt kai šiais metais investicijos siekia 32 mln. Lt. 
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AB „Grigiškės“ 

 

Per 2014 m. devynis mėnesius įmonių grupė (AB „GRIGIŠKĖS“, UAB „Baltwood“, AB „Klaipėdos kartonas“, PAT „Mena 
Pak“ bei UAB „Klaipėda recycling“), pasiekė 261,8 mln. Lt konsoliduotą pardavimo apyvartą. Tai yra 17,4 mln. litų (7,1 %) 
daugiau nei per devynis 2013 m. mėnesius. Tuo metu bendrovės pardavimas siekė 123,7 mln. Lt , t.y. 15,3 mln. litų ( 
14,1 % ) daugiau nei prieš metus. 

Per 2014 m. devynis mėnesius grupė uždirbo 18,9 mln. Lt  pelno prieš mokesčius ir tai yra 7,1 mln. Lt (60,9 %) daugiau 
nei per devynis 2013 m. mėnesius. Bendrovė uždirbo 8,4 mln. Lt pelno prieš apmokestinimą, t.y. 2,3 mln. Lt (38,7 %) 
daugiau nei per devynis 2013 m. mėnesius. 

Grupės ir Bendrovės EBITDA rodiklis palyginti su 2013 m. devyniais mėnesiais, augo atitinkamai 25,3 % ir 13,7 %. Tai yra 
per 2014 m. devynis mėnesius Grupės EBITDA – 41,1 mln. Lt, Bendrovės – 20,1 mln. Lt . 

AB GRIGIŠKĖS įmonių grupės dėmesys ir ištekliai šiais metais skiriami trims didžiausiems projektams: dviejų naujų 
biokatilinių Vilniuje ir Klaipėdoje bei naujos popieriaus gamybos mašinos statybų projektams. Naujoji AB „Klaipėdos 
kartonas“ biokatilinė pradėjo darbą 2014 m. viduryje. Šios investicijos nauda gamtines dujas pakeičiant biokuru turi 
ryškų poveikį dukterinės bendrovės ir visos grupės rezultatams. Tai atsispinti  devynių mėnesių rezultatuose. Paskelbus 
rezultatus, rinkos dalyviai reagavo ir akcijų kaina pakilo. 

2014 m. spalio mėnesį pilnai užbaigtas ir AB GRIGIŠKĖS biokatilinės Vilniuje statybų projektas. Šios katilinės statybos 
bendrovei iš viso atsiėjo 12,6 mln. Lt, tame tarpe buvo gauta visa maksimali galima 5,95 mln. Lt dydžio subsidija. 
Naujosios AB GRIGIŠKĖS biokatilinės galingumas yra 12 MW. Šios katilinės gaminamą šilumos energiją planuojama 
naudoti augančio gamybinio pajėgumo poreikiams tenkinti. Konkrečiai – statomos naujosios popieriaus gamybos 
mašinos gamybiniams poreikiams. Šios linijos statybos vyksta pilnu tempu, gaminti produkciją ja pradės jau 2014-2015 
m. sandūroje. 
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Mtinė AB „Grigiškės“ apžvalga 

 

2013 metų gruodžio mėn. paskelbtas labai optimistiškai planuojamas 2014 metų biudžetas, kuriame buvo teigiama, jog 

įmonių grupės pelnas prieš mokesčius augs iki 20 mln. Lt (net 49 proc.). 2013m. pasiekė rezultatus, kokie buvo 

prognozuojami. Šios žinios teigiamai paveikė rinką- kaina iki pat vasario pabaigos augo apie 20proc.   

Kainos kilimą sustabdė Ukrainos krizė, kuri paveikia  Baltijos akcijų biržą. Kovo pradžioje kaina smarkiai krito. Neramumai 

biržoje privertė investuojus pardavinėti akijas. Didelis akcijų kiekis numušė kainą. Kovo 14 dieną buvo pasiektos(jau 

beveik galima teigti)  2014m. metų žemumos (0,690 eurų). Valdyba, atlikusi  išsamią įmonės analizę, nusprendė,jog tai 

perspektyvi įmonė ir gera investicija. Dėl šios priežasties pasinaudojome rinkoje susiklosčiusia situacija – akcijų kainos 

kritimu ir kovo 5 dieną nusipirkome dar  260 akcijų po 0,767 euro už kiekvieną.  

 

2014m. Grigiškės nusprendė išmokėti už 2013 metus 3 285 000 Lt dividendų (0,05 Lt už vieną akciją), 2012m. buvo 

mokama 0,018Lt akcijai.  

Nuo gegužės mėn. vidurio kaina vėl pradėjo sparčiai kilti. Mūsų nuomone, nebuvo svarbių naujienų, kurios galėjo lemtii 

kilimą. Akcijų kaina atsistatė iki prieškrizinį ( prieš Ukrainos krizę) laikotarpį ir kilo toliau.  Birželio 30 dieną pardavėme  

dalį akcijų (300 akcijų po 0,806EUR.), norėdami užfiksuoti pelną. Liepos pabaigoje  pasiekė mūsų kadencijos piką - 

0,845EUR. 

Rugpjūčio pradžioje visa rinka reagavo į naujienas susijusias su Ukrainoje besitęsiančiais neramumais, todėl ir Bendrovės 

akcijų kaina krito. Rugsėjo mėn. kaina atsistatė, buvo pranešti puikųs 1-8mėn. veiklos zezultatai. Galima apibendrinti, jog 

visos UAB „Grigiškės“ per valdybos kadencijos laikotarpį buvo labai geros ir rodė 2013m. viršijančius rodiklius. Spalio 

mėn. akcijų kaina koregavosi.  Per visą valdybos kadancijos laikotarpš kaina paaugo apie 30 proc. 
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JSC “Olainfarm” 

 

 

Spalio 25, 2014 

Spalio 27-31 dienomis kompanija dalyvavo susitikime su investuotojais, kuriems pristatė naujausius kompanijos 

rezultatus, dabartinę situaciją, bei ateities lūkesčius. Renginio metu demonstruotą prezentaciją galite rasti Nasdaq OMX 

Baltic puslapyje prie Olainfarm pranešimų. 

Lapkričio 13, 2014 

JSC „Olainfarm“ pranešė, kad Lapkričio 12 dieną gautas atsistatydinimo raštas iš Stebėtojų Tarybos  narės Elena Dudko. 

Lapkričio 14, 2014 

Kompanijos valdyba nutarė sušaukti neeilinį akcininkų susirinkimą Gruodžio 17 dieną, kuriame bus apžvelgti šie 

klausimai:  

¶ Stebėtojų tarybos rinkimai 

¶ Įstatų pakeitimai ir galutinis nominalios vertės keitimas iš latų į eurus. 

¶ Dėl atskiro 2013 metų metinės finansinės ataskaitos patvirtinimo, sudaryto pagal ES priimtus tarptautinius 

finansinės atskaitomybės standartus. 

Lapkričio 14, 2014 

Paskelbti preliminarūs Spalio mėnesio pardavimų rezultatai. Kompanija pardavė produkcijos už 8.29 mln. eurų, t.y 3% 

mažiau, nei praėjusių metų spalį. Didžiausią teigiamą pokytį lyginant su praėjusių metų spaliu galime matyti Rusijoje 

(+55%), Latvijoje (22%), Italijoje (383%), tuo tarpu neigiami pokyčiai darę įtaką suprastėjusiems rezultatams yra Ukraina 

(-62%) ir Kazachstanas (-67%). Per pirmus 10 šių metų mėnesių konsoliduoti pardavimai yra 78.49 mln. Eurų, ir tai yra 

25% daugiau nei praėjusių metų Sausio -Spalio mėnesiais. 
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Metinė JSC „Olainfarm“ apžvalga 

 

 

Per 8-tos valdybos kadenciją pasiekti JSC “Olainfarm“ rezultatai yra geriausi per visą kompanijos istoriją. Tiesa to 

nesimato iš akcijos kainos grafiko, per metus JSC „Olainfarm“ akcijos kaina nukrito – 3.7%. Pagrindinė to priežastis yra 

įtampa pagrindinės kompanijos rinkose – Rusijoje ir Ukrainoje.  

Kovo mėnesį prasidėjo kainos korekcija, po to, kai Rusija aneksavo Krymo pusiasalį. Rusija ir Ukraina sudaro ~50% 

kompanijos pardavimų, todėl akcijų pardavėjai manė, kad tai duos didžiulį neigiamą efektą kompanijos rezultatams. Prie 

tos pačios korekcijos galėjo prisidėti ir dar keletas nepalankių žinių investuotojams: nuspręsta nemokėti dividendų, bei 

blogesni nei praėjusių metų Q4 rezultatai. Visos šios naujienos buvo paskelbtos Kovą ir Balandį. 

Gegužę aprimus įtampai Ukrainoje rinkoje vėl atsirado teigiamos nuotaikos. Prie to prisidėjo ir naujiena apie tai, kad per 

Balandžio ir Gegužės mėnesius kompanijos pardavimai išaugo atitinkamai 76% ir 121%. 

Prasidėjęs karas rytų Ukrainoje, blogėjanti Rusijos ekonominė padėtis, bei sulėtėjęs kompanijos pardavimų augimas 

antroje metų pusėje neleido kainai augti dar sparčiau. Be to dėl neaiškios situacijos rytuose JSC „Olainfarm“ pirmą kartą 

per savo istoriją nurašė 1,076mln. Eurų atidėjiniams dėl gautinų sumų iš Rusijos ir Ukrainos.  

Nors JSC „Olainfarm“ rezultatai viršijo analitikų prognozes, juos temdo situacija rytuose. Kompanija vis primena, kad 

situacija Rusijoje ir Ukrainoje jiems pelningai dirbti tikrai netrukdo ir net planuoja plėtrą. Su Latvijos vyriausybe jau yra 

sutarta, kad per 5 metus kapitalo plėtros programai JSC „Olainfarm“ gali išleisti net 36 mln. Eurų ir nuo jų nemokėti 

mokesčių. Artimiausiems dvejiems metams kompanija sustabdė dividendų mokėjimą, nes planuoja investicijas kurios 

sieks apie 15mln. Eurų. Bus statoma nauja vaistų (Adaptol, Etacizin and PASA) sintetinimo gamykla, didinamas energijos 

efektyvumas ir naujinami vandens valymo įrengimai. Per metus kompanija dar labiau diversifikavo savo vaistų 

asortimentą, bei įžengė į keletą naujų rinkų. Dabar 10 geriausiai parduodamų produktų sudaro mažiau nei 90% visų 

pardavimų, o pardavinėjama produkcija jau ir Mongolijoje, Albanijoje, Kosove, bei trūksta labai nedaug, kad būtų 

pardavinėjama ir Turkijoje. 
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AB „Linas Agro Group“ 

 

2014 - 10 - 30 

Pateikti eilinio visuotinio AB "Linas Agro Group" akcininkų susirinkimo, įvykusio 2014 m. spalio 30 d., sprendimai. 

Susirinkime nutarta dividendams už finansinius metus, pasibaigusius 2014 m. birželio 30 d., paskirti 4 997 585 Lt 

(1 447 400,66 EUR), kas sudaro 0,0316 Lt (0,00915 EUR) vienai Bendrovės akcijai. Taip pat visuotinis AB „Linas Agro 

Group“ akcininkų susirinkimas patvirtino AB „Linas Agro Group“ finansines ataskaitas, konsoliduotąjį metinį pranešimą 

bei nepriklausomo auditoriaus išvadą už finansinius metus, pasibaigusius 2014 m. birželio 30 d. 

2014 - 10 – 30 

Pateikta dividendų mokėjimo tvarka. Pranešime nurodoma, kad numatyto dydžio dividendus už turimą akcijų skaičių 

gaus tie asmenys, kurie dešimtos darbo dienos po sprendimą dėl dividendų mokėjimo priėmusio visuotinio akcininkų 

susirinkimo pabaigoje, t. y. 2014 m. lapkričio 13 d. bus AB „Linas Agro Group“ akcininkai.  
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AB „Linas Agro Group“ metinė apžvalga 

 

 

AB „Linas Agro Group“ akcijų vertė per visą aštuntosios valdybos kadenciją nukrito -3,41%. Akcijos augimo galimybėms 

šiuo laikotarpiu neigiamos įtakos turėjo išorinės aplinkos sąlygos – tai pasaulinės grūdų kainos kritimas bei afrikinio 

kiaulių maro židiniai Lietuvoje.  

Kadangi pagrindinis AB „Linas Agro Group“ veiklos segmentas, generuojantis daugiau nei pusę pajamų, yra grūdų ir 

žaliavų pašarams paruošimas ir pardavimas, o viena iš šiam segmentui priklausančių veiklų yra -žaliavos pašarams, 

nustatyti kiaulių maro židiniai ir priimti prevenciniai sprendimai kiaulių maro plitimui apriboti neigiamai veikė 

investuotojų lūkesčius dėl galimai mažėsiančios AB „Linas Agro Group“ produkcijos paklausos.  

Kaip minėta, neigiamos įtakos turėjo ir pasaulinių grūdų kainų kritimas. Dėl gero pasaulinio grūdų derliaus ir nedidelių 

supirkimo kainų 2013 ūkininkai nebuvo linkę aktyviai pardavinėti grūdų. Tik spalio – gruodžio mėnesiais pakilus grūdų 

kainoms, ūkininkai pradėjo aktyviau juos pardavinėti, o Grupė juos pirko. Šiuo atveju dalis pelningų grūdų pardavimo 

kontraktų nusikėlė į antrąjį finansinių metų pusmetį. Taip pat dėl gero pasaulinio grūdų derliaus išaugo konkurencija su 

kitais eksporto regionais (Prancūzija, Ukraina, Rusija), todėl krito prekybos maržos. 

Pasaulinių grūdų kainų kritimas Grupės rezultatus veikė ne tik 2013 metų pabaigoje, tačiau ir šiuo metu yra aktualus 

gausaus grūdų derliaus klausimas. Pagal Žemės ūkio ministerijos duomenis vien Lietuvoje šiemet prikulta ketvirtadaliu 

daugiau grūdų nei įprastais metais - iš viso 4,5 mln. tonų grūdų. Planuojama, kad šalis šiemet eksportuos apie 60% 

prikultų grūdų, todėl kviečių supirkimo kainos kritimas gali neigiamai atsiliepti prekyba grūdais užsiimančioms įmonėms.  

Aštuntosios valdybos kadencijos laikotarpiu AB „Linas Agro Group“ veikė ne tik išorinės aplinkos veiksniai, tačiau ir 

reikšmingi vidiniai pokyčiai – įmonė, 2013 m. įsigijusi dižiausią Latvijos paukštienos gamintoją AS „Putnu fabrika Kekava , 

o nuo 2014 metų ir SIA „Lielzeltini“, SIA „Broileks“ bei SIA „Cerova“ įsteigė naują veiklos segmentą – maisto produktų 

gamybą, kurio veiklos paima mėsinę paukštininkystę ir broilerių auginimą, kiaušinių bei viščiukų pardavimą.  
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AB „City Service“ 
 

 
 
Ataskaitiniu laikotarpiu naujienų nebuvo. 
 
Metinė AB „City service“ apžvalga 
 

 
 
AB „City service“ tai vienintelė baltijos biržos kompanija, kurios akcijos buvo nujai įtrauktos į valdybos portfelį per šiuos 
metus (2013 lapkritis – 2014 lapkritis), kitų kompanijų iš baltijos biržos akcijų buvo tik pasipildyta. 
 
City service kompanija patikėjome, nes ši įmonė sparčiai pradėjo plėsti savo veiklą, įžengė į naują rinką – Ispanija. Taip 
pat po prasidėjusių neramumų Ukrainoje ir Rusijoje „City service“ pradėjo mažinti savo paslaugų dalį Rusijos rinkoje, iš 
ten gauna  vis mažiau ir mažiau pajamų. Ispanijoje dėl didelių įėjimo į naują rinką kaštų vis dar patiriamas nuostolis, bet 
jis kompensuojamas iš pajamų baltijos šalyse, kurios yra didžiausios. 
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Per pusę 2014 metų „City service“ padidino savo pajamas 30%. Tikime, kad „City service“ pavyks ir toliau vykdyti savo 
užsibrėžtus tikslus: sumažinti riziką ir beveik visiškai išeiti iš Rusijos rinkos, taip pat sėkmingai įsitvirtinki Ispanijos rinkoje 
ir pradėti generuoti pelną toje rinkoje. 
 

 
AB “Vilkyškių Pieninė” 

 

2014-10-28 

Paryžiuje vykusioje tarptautinėje maisto inovacijų parodoje SIAL 2014, svarbiausiame tokio pobūdžio renginyje 

pasaulyje, bendrovė AB Vilkyškių pieninė pateko tarp inovatyviausių maisto pramonės atstovų pasaulyje. Konkurso SIAL 

Innovation profesionali vertinimo komisija iš daugiau kaip 1500 dalyvių išrinko net du Vilkyškių pieninės gaminamus 

produktus! AB Vilkyškių pieninė, užsienio rinkoms prisistatanti su prekiniu ženklu „Vilvi“, įvertinta už kefyrą 330 g 

pakuotėje bei lydytus sūrius, kurie visai neseniai buvo pristatyti Lietuvos vartotojams. Kefyro inovacija komisijos narius 

sužavėjo tuo, kad Lietuvos gamintoja sugebėjo modernizuoti tradicinį produktą, išradingai pateikti jį vartotojui 

originalaus dizaino patogioje pakuotėje. Lydyti sūriai pripažinimą pelnė už skonių paletę bei pakuotės patrauklumą – AB 

Vilkyškių pieninė Lietuvos vartotojams šį pavasarį pasiūlė trijų skonių lydytus sūrius – Maasdam, Mozzarella bei 

Cioccolato. „Patekimas į „SIAL Innovation“ paviljoną yra ne tik garbingas įvertinimas, bet ir puiki galimybė praplėsti 

partnerių tinklą“, - teigia AB Vilkyškių pieninės generalinis direktorius Gintaras Bertašius. „SIAL Innovation“ paviljonas 

laikomas bene svarbiausia parodos dalimi. 

2014-11-10 

2014 m. spalio mėnesį bendrovės konsoliduoti pardavimai buvo 33,6 mln. LTL (9,7 mln. EUR) arba 10% mažesni negu 

2013 m. spalio mėnesį. Bendrovės pardavimai per 12 einamųjų mėnesių (2013 m. lapkričio mėn. – 2014 m. spalio mėn.) 

buvo 375 mln. LTL (108,6 mln. EUR) arba 7% didesni negu lyginamuoju laikotarpiu prieš metus (2012 m. lapkričio mėn. – 

2013 m. spalio mėn.). Bendrovės pardavimai 2014 m. sausio - spalio mėn. buvo 312,4 mln. LTL (90,5 mln. EUR) arba 3,5% 

didesni negu per tą patį laikotarpį 2013 m. 

2014 m. spalio mėnesio apyvartos sumažėjimą lėmė pasaulinių pieno produktų kainų kritimas. Taip pat apyvarta 

sumažėjo dėl Rusijos taikomo žemės ūkio produktų importo embargo. 
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AB “Vilkyškių Pieninė” metinė apžvalga 

 

AB “Vilkyškių Pieninė”, kaip ir turbūt didžioji dalis Baltijos biržos kompanijų per šiuos metus kentėjo nuo neramumų 

Ukrainoje. Per metus akcijos kaina pakilo 20,13% (dar išmokėti  ~4.5% dividendinį pajamingumą siekę dividendai).Visas 

kainos kilimas buvo pasiektas per pirmus tris metų mėnesius. Po to sekę dideli neramumai Ukrainoje, bei pasaulinis 

pieno kainų kritimas tik blogino situaciją. 

Metai prasidėjo įspūdingu akcijos kainos kilimu, kurį paskatino 4Q rezultatai. Kadangi Rusija 2013 metų Spalio mėnesį 

buvo paskelbusi pieno produktų embargą, visi tikėjosi suprastėjusių ketvirto ketvirčio rezultatų. Kompanija ne tik, kad 

uždirbo pelną, bet jis buvo didesnis net 30% lyginant su praėjusių metų tuo pačiu ketvirčiu. 

Gegužę, Birželį ir Liepą visą akcijų rinką užpuolė letargo miegas, kompanijos rezultatai buvo labai tikėtini, skelbti 

pardavimų rezultatai gerėjo, bet ne taip, kad stebintų investuotojus (+16% , +4% , +6%). 

Rugpjūčio mėnesį Rusija paskelbė atsaką į ES paskelbtas sankcijas metams laiko uždrausdama daugelį maisto produktų, 

tarp jų ir pieno produktus, iš ES šalių. Per keletą dienų akcijos kaina nuriedėjo ~14,5%. Didesnį kritimą tikriausiai 

sustabdė prisiminimai apie praėjusius metus ir tai, kad AB „Vilkyškių Pieninė“ su šiais draudimas tvarkosi visai sėkmingai. 

Kadangi tai nebuvo tik vienos valstybės pieno produktų uždraudimas rinkoje atsirado pieno produktų perteklius iš visos 

ES, kuris labai greitai numušė pasaulines pieno produkcijos kainas. Rugpjūčio ir Rugsėjo mėnesių pardavimų rezultatuose 

(atitinkamai -26% ir -34% lyginant su tuo pačiu laikotarpiu pernai) pokyčiai buvo atspindėti daugiausiai Rusijos rinkos 

netekimo (apie 30% visų kompanijos pardavimų), nors kompanija savo pranešimuose akcentavo, kad didžiausia įtaka yra 

dėl pasaulinių pieno produktų kainų kritimo.  

Spalio mėnesio pardavimo rezultatai, bei paskelbta 9mėn finansinė ataskaita labai nudžiugino investuotojus. Spalio 

mėnesį, aprimus pieno kainų kritimui, kompanijos pardavimai sumažėjo tik ~10%. Be to AB “Vilkyškių Pieninė“ vienintelė 

iš visų Baltijos akcijos biržoje listinguojamų pieninių per trečiąjį šių metų ketvirtį uždirbo pelną. Nors įprastai pieninėms 

vasara yra tas metas, kai pelno maržos yra pačios didžiausios. 
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AB „Tallink Group“ 

 

 

2014-11-05 

Tallink Grupp paskelbė 2014 metų spalio mėnesio statistiką  

Spalio mėnesio rezultatai investuotojams įpūtė šiek tiek pasitikėjimo. Nors yra jaučiamas bendras srautų kritimas, tačiau 

šio kritimo greitis sulėtėjo. Šių metų spalį keleivių srautai sumažėjo 3,2 % t.y. buvo pervežta 721,7 tūkst. keleivių, kai 

pernai tuo pačiu laikotarpiu keleivių skaičius siekė 745,3 tūkst. Labiausiai smuko Latvija – Švedija maršruto apimtys – 

buvo pervežta ~18 tūkst. keleivių (29% kritimas) bei Suomija – Švedija maršrutu buvo pervežta ~12 tūkst. keleivių mažiau 

(5% kritimas). Vis dėlto, jaučiamas atsigavimas vienoje pagrindinių krypčių t.y. Estija – Suomija, kurioje fiksuotas 1% 

augimas. Estija – Švedija maršruto apimtys taip pat išaugo, fiksuotas  ~4% augimas. 

Iki šiol augęs krovinių pervežimas, spalio mėnesį sulėtėjo – fiksuotas 2,5% smukimas. Kaip ir keleivių srautų atvejų taip ir 

čia atitinkami maršrutai rodė vienodas tendencijas. Čia verta išskirti Suomija – Švedija maršruto susitraukimą 9% nuo 8,8 

tūkst. iki 8 tūkst. bei Estija – Suomija maršruto augimą 5% nuo 14,8 tūkst. iki 15,6 tūkst. Cargo vienetų. 

Keleivių transporto priemonių pervežimas spalio mėnesį išlaikė tą pačią kryptį t.y. krito 2% nuo 89,6 tūkst. Iki 87,9 tūkst. 

Tam didžiausią įtaką turėjo sumažėjusios apimtys Latvija – Švedija maršrutu. Čia fiksuotas 37% susitraukimas nuo 8,2 

tūkst. iki 5,2 tūkst. Šio smukimo neatpirko net Estija – Suomija bei Estija – Švedija maršrutų augimas 1% (nuo 66,6 tūkst. 

iki 67,3 tūkst.) ir 12% ( nuo 5 tūkst. iki 5,7 tūkst.) atitinkamai. 

Įtakos rezultatams turėjo vykdoma laivų priežiūra, dėl kurios dalis laivų negalėjo plaukti savo maršrutais. 

2014-11-11 

Enn Pant prisijungia prie stebėtojų tarybos, Janek Stalmeister tampa naujuoju CEO 

Nuo 2015 metų sausio 1d.Enn Pant CEO pareigose pakeis Janek Stalmeister AB „Tallink Group“ dirbantis nuo 1999m. E. 

Pant vadovavęs bendrovei nuo 1996m. traukiasi ne iš įmonės veiklos apskritai, o prisijungia prie stebėtojų tarybos, kur 
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toliau tobulins įmonės verslo strategiją. J. Stalmeister prisijungęs prie kompanijos kilo karjeros laiptais kaip finansų 

patarėjas, finansų direktorius, o nuo 2009 tapo CFO ir valdybos nariu. 

2014-11-13 

Paskelbti 2014 metų trečiojo ketvirčio finansiniai rezultatai 

Kaip ir buvo galima tikėtis iš anksčiau skelbtų mėnesinių srautų statistikų, 3-ojo ketvirčio rezultatai nėra džiuginantys. 

Bendras keleivių srautas lyginant su praėjusių metų atitinkamu ketvirčiu smuko 5,8% nuo 2,72 mln. iki 2,56 mln. keleivių. 

Įmonės pajamos susitraukė 5,7% nuo 278,4 mln. EUR iki 262,7 mln. EUR. Tuo tarpu bendrovės EBITDA sumažėjo beveik 

12% nuo 72,5 mln. EUR iki 64 mln. EUR, o grynasis pelnas smuko beveik 18% nuo 44 mln. EUR iki 36,2 mln. EUR. Grynojo 

pelno smukimui įtakos turėjo aktyviai vykdomos investicijos, išaugusios 328% nuo 2,5 mln. EUR iki 10,6 mln. EUR, bei 

spartesnis nusidėvėjimas, augęs beveik 5% nuo 18,5 mln. EUR iki 19,3 mln. EUR. Tai vedė prie sumažėjusio pelno 

tenkančio vienai akcijai (pastarųjų skaičius nekito) nuo 0,07 iki 0,05 EUR/akc. 

Vis dėlto, ne viskas atrodo taip tragiškai. Įmonė ir toliau sėkmingai mažina savo skolas, lyginant su praėjusių metų 

trečiuoju ketvirčiu mažina neigiamus pinigų srautus, optimizuoja vykdomus maršrutus bei gauna didesnes pajamas iš 

frachtavimo. 

 

Metinė AB „Tallink Group“ apžvalga 

 

 

Tai, kad šie metai bendrovei nebuvo patys geriausi, puikiai indikuoja metinis akcijos kainos kitimo grafikas. Nuo pat 

valdybos kadencijos pradžios teko susidurti su nelauktais šokais. Ir nors po gruodžio mėnesį skelbto laivo pardavimo 

akcijos kaina grįžo į buvusias vėžias, štilis truko neilgai. Stagnuojantys įmonės rezultatai nedžiugino investuotojų, todėl 

kaina svyravo vietoje arba palengva ridenosi žemyn.  

Didžiausi šokai buvo sukelti išorinės aplinkos – neramumų Ukrainoje. Ryškesnė žinia apie esančius neramumus stipriai 

išgąsdindavo investuotojus, kurie skubėdavo išsiparduoti. Vis dėlto, ši panika iš dalies yra pateisinama. Dėl politinių 

neramumų rusų keleivių sumažėjo net 25%, o tai juntamai atsiliepė ir bendriems keleivių srautams. 
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Dar viena silpnų rezultatų priežastis – suintensyvėjusi konkurencija šiauriniame Baltijos jūros regione. Stipriai 

spaudžiantis maržoms, įmonė buvo priversta ieškoti sprendimų kaip būtų galima efektyvinti veiklą. Dėl to buvo 

frachtuojama daugiau laivų, siekiama sumažinti patiriamus kaštus, optimizuojami maršrutai. 

Taip pat trumpuoju laikotarpiu rezultatus neigiamai paveikė išaugusios investicijos ir laivų nusidėvėjimas. Vis dėlto, 

nemažai didindama investicijas, įmonė kuria konkurencinį pranašumą, kuris turėtų atsipirkti ilguoju laikotarpiu. Todėl 

galima teigti, kad bendrovė šiemet einamųjų rezultatų sąskaita statė pagrindą ant kurio planuoja augti ateityje. 

 
Altisource Residential Corporation (RESI) 

 

 

2014-11-04 

Altisource Residential Corporation pranešė 3-ojo ketvirčio rezultatus 

Kompanijos pajamos ataskaitiniu laikotarpiu buvo $109 mln. t.y. 452% daugiau nei praėjusių metų atitinkamu 

laikotarpiu, tačiau ~7% mažesnės nei praėjusį ketvirtį. Grynasis pelnas sudarė $37.7 mln. arba $0.66 akcijai. Praėjusių 

metų atitinkamu laikotarpiu pelnas buvo $13.7 mln. arba $0.53 akcijai. Vis dėlto, tai yra prastesnis rezultatas nei antrą 

šių metų ketvirtį, kai grynasis pelnas sudarė $67.8 mln. arba $1.18 akcijai. 

Taip pat įmonė sugeneravo $38.7 mln. mokestinių pajamų, 46% daugiau nei praėjusį ketvirtį ($26.5 mln.). Šios augančios 

apmokestinamos pajamos skatina bendrovę ir toliau stabiliai didinti mokamus dividendus. Panašu, kad šis augimas 

neturėtų sustoti: kompanija ir toliau sėkmingai  tvarkosi su savo nemokių hipotekos paskolų portfeliu – šį ketvirtį 

išspręsta 1510 paskolų t.y. 31 % daugiau nei praėjusį ketvirtį.  Potencialo plėtimuisi taip pat netrūksta – buvo įsigytas 

portfelis, sudarytas 1289 nemokių hipotekos paskolų, kurio vertė yra $320.7 mln. 

Nors įmonės rezultatai gerėja, tačiau augimo tempai stipriai nepateisino rinkos lūkesčių, todėl akcijos kaina prekybos 

dieną krito ~10%. 
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Viena iš susijusių su Altisource Residential Corporation įmonių - Altisource Portfolio Solutions pranešė, jog nebeteiks 

skolintojo dengiamo draudimo (angl. lender placed insurance).  Tai sudarė nemažą dalį įmonės pajamų ir tikimąsi, kad 

jos pelnas akcijai turėtų kristi apie $0.50-$0.65. Ši žinia neigiamai paveikė ir RESI – akcija prekybos dieną pigo 5,4%. 

Altisource Residential Corporation metinė apžvalga 

 

Altisource Residential Corporation  – mūsų portfelio naujokė. Ją įsigijome rugsėjo 8d. už $25.00 ir iki lapkričio 22d. ji 

sugeneravo beveik -19% „grąžą“, nors atsižvelgus į dolerio kurso augimą euro atžvilgiu ir išmokėtus dividendus šis 

nuostolis yra mažesnis. 

Pagrindiniai veiksniai lėmę akcijos kainos smukimą – neigiamas informacijos srautas apie susijusias įmones Ocwen 

Financial (OCN) ir Altisource Portfolio Solutions bei prastesni nei tikėtasi ketvirtiniai rezultatai. Šias 3 pagrindines 

naujienas puikiai iliustruoja kainos kitimo grafikas, rodantis kainos šuolius žemyn bei aukštus raudonus stulpelius, 

žyminčius masinį išsipardavimą. Nepaisant nepalankios rinkos reakcijos, įmonė demonstruoja sparčiai augančias 

pajamas ir dividendų didinimą (11% dividendų pajamingumas), naujų hipotekinių paskolų portfelių įsigijimą bei stabilias 

pelno maržas.  

 

Vertinant įmonę galima išskirti pagrindinius jos pliusus ir minusus, apibendrinančius veiklą. Tai kuo gi RESI skiriasi nuo 

kitų nekilnojamojo turto fondų (ang. REIT)? Pirmiausia, įmonė pasirinko kitokį verslo modelį siekiant uždirbti iš 
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nekilnojamojo turto. Namų kainos JAV grįžta į prieškrizinį lygį, todėl tradiciniams REIT‘ams, siekiantiems turėti daugiau 

gyvenamųjų namų tiesiogiai juos perkant, įsigijimo kaštai didėja. Tuo tarpu, bankai dar turi nemažai nemokių hipotekinių 

paskolų, kurių mielai atsikratytų, todėl čia RESI randa savo nišą ir supirkinėja tokias paskolas vėliau jas paversdama 

valdomu nekilnojamuoju turtu. Taip yra sukuriamas konkurencinis pranašumas leidžiantis pigiau įsigyti „žaliavų“. Vis 

dėlto, paskolų restruktūrizavimas ir portfelio susidedančio tik iš gyvenamųjų namų sukūrimas užima nemažai laiko, todėl 

įmonės užaugintų vaisių teks dar palaukti. 

Nepaisant turimo konkurencinio pranašumo, įmonė turi vieną didelį minusą – William Erbey yra tiek RESI, tiek Ocwen 

įmonės, šiuo metu atidžiai prižiūrimos dėl savo vykdomos veiklos, valdybos pirmininkas. Be to, pastaroji įmonė 

aptarnauja RESI paskolas, todėl esant netinkamam paslaugų teikimui RESI gali nukentėti tiesiogiai. Taigi, Altisource 

Residential yra ganėtinai rizikinga įmonė, tačiau sėkmės atveju galinti generuoti ypatingai aukštą grąžą investuotojams.  

 
 

Pagrindiniai Baltijos biržos indeksai ataskaitiniu laikotarpiu (nuo 2013-11-23 iki 2014-11-23) 
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Per 8 valdybos darbo metus (2013-11-23 iki 2014-11-22) Finasta besivystančios Europos obligacijų subfondo vertė pakilo 
+2.59% 
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Ataskaita parengta, remiantis šaltiniais: 

www.finasta.com/lit/lt; 
www.nasdaqomxbaltic.com; 

www.traders.lt 
www.lb.lt 
www.vz.lt 

www.nasdaq.com 
www.google.com/finance 

 
Mūsų remėjas: 

 

 
Mūsų partneriai: 

 

  
 

 
Ši ataskaita nėra skatinimas užsiimti investavimo veikla, šioje ataskaitoje pateikiama informacija ar jos dalis neturi 

būti laikoma rekomendacija pirkti ir (ar) parduoti vertybinius popierius. 
 

Pagarbiai 
 

Valdybos pirmininkė  
Gintarė Vaikšnoraitė 

 
Valdybos nariai 

Augustė Mačiulytė 
Laura Mociūnaitė 
Giedrius Rupeika 

Šarūnas Knieža 
Tadas Petkevičius 
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